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Valtuustoaloite liikuntapainotteisen opetuksen aloittamisesta
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KAUPVALT 04.11.2019 § 102

 "Ylöjärvellä on paljon lahjakkaita nuoria urheilijoita, jotka harrastavat
tavoitteellisesti urheilua ja liikuntaa. Ylöjärven vapaa-aikalautakunta
on linjannut ns. "Islannin mallin" toteuttamisen Ylöjärvellä. Lisäksi
Ylöjärvellä on jo pitkään panostettu ja panostetaan edelleen
laadukkaaseen ja kattavaan urheilupaikkarakentamiseen.

 Ylöjärveltä puuttuu kuitenkin koulu, jossa annettaisiin
liikuntapainotteista opetusta. Liikuntapainotteinen opetus edistäisi
urheilevan nuoren kasvua tavoitteellisesti urheilijaksi. Tällaisen
opetuspainotuksen avulla nuori voisi kehittää osaamistaan eri
liikunnan osa-alueilla. Liikuntapainotteinen opetus mahdollistaisi
myös koulunkäynnin ja urheilun yhdistämisen paremmin kuin
perinteinen opetus.

 Tampereella on kolme liikuntapainotteista koulua (Hatanpään,
Sampo ja Tesoma). Näiden koulujen liikuntapainotteiseen
opetukseen voivat hakea kaikki ylöjärveläiset kuudennen luokan
oppilaat, mutta nämä koulut kuitenkin täyttynevät Tampereen omista
oppilaista.

 Ylöjärvi on linjannut kaupunkistrategiassaan, että uskallamme tehdä
rohkeita ja ennakkoluulottomia päätöksiä toimintamme
kehittämiseksi. Strategiassa on myös mainittu, että Ylöjärvi on avoin
kokeiluille ja luovuudelle.

 Me allekirjoittaneet esitämme, että Ylöjärven kaupunki ryhtyy
toimenpiteisiin, jolla Ylöjärven kaupunkiin saataisiin
liikuntapainotteinen opetus jossakin Ylöjärven koulussa.

 Sosialidemokraattinen valtuustoryhmä"

Päätös  Kaupunginvaltuusto päätti lähettää em. valtuustoaloitteen
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.



  -----
KAUPHALL 11.11.2019 § 316

Kaupunginjohtaja ehdottaa:
 Kaupunginhallitus päättää lähettää valtuustoaloitteen

sivistyslautakunnalle lausuntoa varten.

Päätös  Hyväksyttiin.
  -----
SIVLTK 03.12.2019 § 96

Sivistysjohtaja Matti Hursti:
 Liikuntapainotteisuus saattaa kiinnostaa monia Ylöjärven kouluja.

Jatkovalmistelua varten asiasta on hyvä pyytää kaikkien koulujen
lausunto.

 Nykyisten koulujen lisäksi jatkovalmistelussa tullaan ottamaan
huomioon vuonna 2022 valmistuvan Siltatien uuden koulun sopivuus
liikuntapainotteiseksi kouluksi.

Lisätiedot  Matti Hursti, p. 050 68067, matti.hursti@ylojarvi.fi

Sivistysjohtaja ehdottaa:
 Sivistyslautakunta päättää pyytää valtuustoaloitteeseen kaikkien

peruskoulujen lausunnot, joihin liitetään omana osanaan ko. koulun
oppilaskunnan lausunto. Lisäksi

 aloitteeseen pyydetään nuorisovaltuuston lausunto.
 Lausunnot pyydetään 31.3.2020 mennessä.

Päätös Hyväksyttiin keskustelun jälkeen.
 -----

nuorvalt 04.03.2020 § 22

 Keskustelun jälkeen nuorisovaltuusto päätti antaa lausuntonsa alla
olevan mukaisesti:

 Nuorisovaltuuston mielestä urheilupainotteinen linja on hyvä idea.
Ylöjärvellä asuu paljon huipputasolla urheilevia lapsia ja nuoria, joten
urheilupainotuksen tarjoaminen olisi hienoa. Urheilupainotteinen
koulu voisi houkutella Ylöjärvelle lisää lapsiperheitä.

 Painotuksen saavaa koulua tulisi miettiä tarkkaan. Koulun tulisi
sijaita hyvien joukkoliikenneuhteyksien varrella, sillä monet
huippu-urheilijat käyvät harjoituksissa Tampereen puolella. Sijaintia
tulee miettiä myös Ylöjärven urheilumahdollisuuksia huomioiden.



Ylöjärvellä on kuitenkin hyvät puitteet moneen lajiin, joten
urheilupainotuksen tulisi voida hyödyntää niitä. Esimerkiksi Ylöjärven
yhtenäiskoulu sijaitsee Urheilutalon vieressä. Uusi palloiluhalli, Aron
kentät ja Räikän urheilukenttä ovat kävelymatkan päässä.

 Urheilupainotusta valmisteltaessa tulisi myös miettiä tuleeko
painotus sekä ala- ja yläkoululaisille vai vain yläkoululaisille.
Nuorisovaltuuston mielestä urheilupainotus voisi alkaa esimerkiksi
kolmannella vuosiluokalla. Linjalle tulisi olla jonkinlainen pääsykoe,
jossa testataan yleistä urheilullisuutta. Pääsykoe voisi sisältää myös
haastattelun, jolla kartoitettaisiin hakijoiden innostusta. Pääsykoe
tulisi uusia, kun siirrytään yläkoulun puolelle.

 -----

SIVLTK 01.09.2020 § 75
SIVLTK 01.09.2020 § 75

Sivistysjohtaja Matti Hursti:
 Pyydetty lausunto saatiin Kurun, Metsäkylän, Mutalan ja Siivikkalan

kouluilta. Myös edellä mainittujen koulujen oppilaskunnat ja
nuorisovaltuusto antoivat asiasta lausuntonsa.

 Kaikissa lausunnoissa liikuntapainotteisuuteen suhtaudutaan
myönteisesti. Kurun lausunnon yhteenvedossa haasteeksi todetaan
rajalliset liikuntapaikkaolosuhteet ja pitkä etäisyys Ylöjärven
keskustaan. Eri liikuntapaikkojen läheisyys tai hyvät kulkuyhteydet
liikuntapaikoille nostetaan esiin myös muissa lausunnoissa
edellytyksinä liikuntapainotteisuuden toteuttamiselle.

 Valtuustoaloitteessa esitetään ryhtymistä toimenpiteisiin, joilla
liikuntapainotteinen opetus saataisiin käyntiin jollakin Ylöjärven
koululla. Käytännössä nämä toimenpiteet tarkoittavat vähintään
yhden koulun valintaa liikuntapainotteisuuden toteuttamiseen,
erillisen opetussuunnitelman laadintaa sekä tarvittavan
tuntikehyksen osoittamista ao. koulun käyttöön.

 Mikäli painotus toteutettaisiin samalla tavalla kuin musiikissa
(vuosiluokilla 4.-9.), kustannukset yhtä ikäluokka kohti olisivat
tuntikehyksen osalta n. 5 500 € / lukuvuosi. Tämän päälle tulevia
muita kuluja olisivat kertaluonteiset liikuntavälinehankinnat sekä
satunnaiset liikuntatilavuokrat ja matkakulut.

 Juuri tällä hetkellä liikuntapainotteisuuden toteuttaminen on hyvin
hankalaa, sillä korona pakottaa kunnat talouden tasapainotustoimiin.
Lisärahaa voidaan nyt osoittaa vain pakollisiin toimintoihin.

 Tavoite voisi kuitenkin olla se, että liikuntapainotteinen opetus



saadaan käyntiin yhdellä koululla viimeistään lukuvuoden 2023-24
alkaessa.

Lisätiedot  Matti Hursti, p. 050 68067, matti.hursti@ylojarvi.fi

Sivistysjohtaja ehdottaa:
 Sivistyslautakunta päättää antaa lausuntonsa valtuustoaloitteeseen

edellä olevan selosteosan mukaisena.

Päätös  Hyväksyttiin keskustelun jälkeen.
  -----
KAUPHALL 14.09.2020 § 224

Kaupunginjohtaja ehdottaa:
 Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että se

hyväksyy sivistyslautakunnan lausunnon vastauksena aloitteeseen.

Päätös  Hyväksyttiin.
  -----
KAUPVALT 05.10.2020 § 74

Kaupunginhallitus ehdottaa
 Kaupunginvaltuusto hyväksyy sivistyslautakunnan lausunnon

vastauksena aloitteeseen.

Päätös  Hyväksyttiin.
   -----


